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PS 27/16 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Vedtak

Møteinnkalling og saksliste vart godkjent.

PS 28/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Vedtak

Det var ingen referatsaker til møte.

PS 29/16 Godkjenning av møtebok - Yrkesopplæringsnemnda 25.05.2016

Forslag til avgjerd

Møtebok frå Yrkesopplæringsnemnda sitt møte 25.05.2016 vart tatt til orientering.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Vedtak

Møtebok frå Yrkesopplæringsnemnda sitt møte 25.05.2016 vart tatt til orientering.

PS 30/16 Gjennomgang av ulike løp innan fagopplæring

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Forslag til innstilling

Fylkestinget tilrår ikkje noko endring i måten desse løpa vert gjort kjent for søkjarane på, då dei er godt 
presentert i søkjarhandboka frå fylkeskommunen som blir sendt ut til elevar og rådgjevarar i grunnskulen.

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Fylkestinget tilrår ikkje noko endring i måten desse løpa vert gjort kjent for søkjarane på, då dei er godt 
presentert i søkjarhandboka frå fylkeskommunen som blir sendt ut til elevar og rådgjevarar i grunnskulen.



PS 31/16 Rullering av skulebruksplanen 2017-2030

Forslag til innstilling

1 Fylkestinget vedtar overordna total dimensjonering etter oppsettet i tabellen under. Framlegg om 
endringar som inneber auke i dimensjoneringa, må difor følgjast opp av ein tilsvarande reduksjon i 
elevplassar ein annen stad. Totaldimensjoneringa følgjer prioriteringane i investeringsplanen og 
skal justerast årleg.

Tilråding

Region AO TO BA DH EL HO NA RM SS TIP PB MK MD ID KDA ST

NORDHORDL.     1 300 - 48 105 75 60 120 - - - 135 120 - - - - 360 1 023 -277
ARNA REGION        980 - 20 60 - 30 90 - - - 60 - 90 - - - 180 530 -450
BERGEN NORD     1 330 50 60 120 - 90 210 - - 105 90 90 - - 180 - 630 1 625 295
BERGEN SENTRUM     1 460 100 82 - 165 105 360 - - 135 150 120 90 - - 90 1 548 2 945 1 485
BERGEN SØR     3 500 50 130 135 - 135 330 165 165 90 210 90 180 180 180 - 1 560 3 600 100
BERGEN VEST     2 000 - 108 105 - 45 225 - - - 120 - - 180 - 90 720 1 593 -407
ASKØY     1 080 - 28 105 - 60 120 - - - 105 - - - - - 540 958 -122
SOTRA     1 350 - 32 45 45 75 120 - 60 - 105 - - - 90 - 540 1 112 -238
OS - FUSA     1 100 - 16 120 - 75 180 30 30 120 255 30 - - - 90 360 1 306 206
SUNNHORDL.     1 500 35 62 60 30 150 210 - 30 45 120 60 90 90 90 - 540 1 612 112
ODDA/KVINH.        780 20 28 60 - 60 90 - - - 105 30 - - - - 360 753 -27
KVAM        290 10 12 - - 30 30 - - - 30 - - - - - 180 292 2
VOSS        610 20 20 45 45 30 60 135 30 30 75 45 - 45 135 90 180 985 375
ETNE - SVEIO          95 - - - - - - - - - - - - - - - - - -95
Sum 17 375 285 646 960 360 945 2 145 330 315 525 1 560 585 450 495 675 360 7 698 18 334 959

Diff. plassar 
- prognose

YRKESFAG STUDIEFØREBUANDE
Elev-

plassar

Elevtals-
prognose 

2030

Fylkestinget vedtar skule- og tilbodsstruktur etter dimensjoneringa i tabellen under. 

AO TO BA DH EL HO NA RM SS TIP PB MK MD ID KDA ST

Austrheim vgs  - 0
Knarvik vgs  48 105 75 60 120 135 120 360 1 023

1 023
Arna/Garnes vgs  8 60 60 90 90 308
Osterøy vgs  12 30 30 60 90 222

530
Åsane vgs 50 60 120 90 210 105 90 90 180 995
Tertnes vgs 630 630

1 625
Amalie Skram vgs 20 135 60 90 720 1 025
Bergen Katedralskole 50 648 698
Bergen maritime vgs  0
Årstad vgs 50 62 165 105 360 150 60 90 180 1 222

2 945
Austevoll vgs 4 15 45 45 30 139
Langhaugen vgs 180 450 630
Nordahl Grieg vgs 50 16 135 180 630 1 011
Sandsli vgs 10 165 450 625
Slåtthaug vgs 12 135 135 180 165 90 717
Stend vgs 88 120 90 180 478

3 600
Fyllingsdalen vgs 8 120 180 360 668
Laksevåg vgs  60 105 45 120 330
Olsvikåsen vgs 40 105 90 360 595

1 593
ASKØY Askøy vgs  28 105 60 120 105 540 958

958
SOTRA Sotra vgs 32 45 45 75 120 60 105 90 540 1 112

1 112
Fusa vgs 5 60 30 30 75 30 90 320
Os gymnas  360 360
Os vgs  11 120 75 120 120 180 626

1 306
Bømlo vgs 90 180 270
Rubbestadnes vgs 0
Fitjar vgs 0
Stord vgs 35 62 60 30 150 120 30 45 120 60 90 90 90 360 1 342

1 612
KVINNHERAD Kvinnherad vgs 10 16 45 30 60 45 30 180 416

ODDA Odda vgs 10 12 15 30 30 60 180 337
753

KVAM Ny Kvam vgs  10 12 30 30 30 180 292
292

Hjeltnes vgs 0
Nye Voss gymnas* 20 45 60 30 45 45 135 90 180 650
Nye Voss vgs* 20 45 30 135 30 75 335

985
ETNE - SVEIO Etne vgs 0

Sum 285 646 960 360 945 2 145 330 315 525 1 560 585 450 495 675 360 7 698 18 334

OS - FUSA

YRKESFAG STUDIEFØREBUANDE
Elev-

plassar

NORDHORDL.

ARNA REGION

VOSS

SUNNHORDL.

REGION SKULE

BERGEN NORD

BERGEN SENTRUM

BERGEN SØR

BERGEN VEST

Kommentar til tabell: TAF Vg3 og Vg4 er dimensjonert som PB, gjeld Knarvik vgs og Fusa vgs 

Følgjande endringar er foreslått i høve til fylkesrådmannen sitt høyringsforslag Alternativ 1:
 Odda vgs, dimensjonering ST auka frå 135 til 180.
 Odda vgs, dimensjonering TIP auka frå 45 til 60.
 Kvam vgs, dimensjonering ST auka frå 135 til 180.



 Fusa vgs og Knarvik vgs, dimensjonering PB er auka med høvesvis 30 og 60 elevplassar 
med bakgrunn i at det ikkje er vurdert endringar i TAF-tilboda ved skulane. Ordinære PB-
tilbod er uendra i tilrådinga. 

 Nordahl Grieg vgs, dimensjonering HO er redusert frå 165 til 135.
 Slåtthaug vgs, dimensjonering HO er auka frå 150 til 180. 

Region Nordhordland
 Austrheim vgs vert lagd ned hausten 2020, og tilbodet i regionen vert samla på Knarvik 

vgs.

Alternativ tilråding: 
Det blir bygd ny skule i Austrheim med 300 elevplassar. Knarvik vgs vert redusert med 300 
elevplassar frå 2020.

 Knarvik vgs får nytt tilbygg og vert samla på Juvikstølen i 2026
 Ved samling av Knarvik vgs på Juvikstølen skal det vurderast om det er grunnlag for å 

etablere RM ved skulen.
 PB vert auka til 120 (justering i forhold til TAF).

Arna region
 Frå skuleåret 2017/2018 skal Arna/Garnes vgs ha undervisning i to lokale. Tunesvegen 

vert avhenda/selt.
 Ny skule i Arna skal etablerast nær bussterminal/togstasjon med ferdigstilling i 2027.
 Fag- og skuletilbodet i regionen må samla sett vurderast på nytt ved planlegging av ny 

skule i Arna.

Region Bergen Nord (Åsane bydel)
 Det er ikkje planlagt større rehabiliteringar eller nybygg utover dei prosjekta som allereie er 

i gang.


Region Bergen Sentrum
 Dei maritime fagtilboda på vgs-nivå vert flytta frå Nedre Nygård til Laksevåg vgs hausten 

2020. 
 Bergen Maritime vgs vert lagt ned hausten 2020.

Region Bergen Sør
 Større rehabilitering og ei eventuell mindre utbygging av Slåtthaug vgs er planlagt sluttført i 

2023.
 Langhaugen vgs får nytt bygg for kroppsøving og musikk, planlagt sluttført i 2022.

Region Bergen Vest
 Det studieførebuande tilbodet ved Laksevåg vgs vert avvikla hausten 2018

Alternativ tilråding:
Olsvikåsen vgs vert avvikla hausten 2018. 

Region Askøy
 Større rehabilitering og ei utbygging av Askøy vgs er planlagt sluttført i 2022.

Region Sotra
 Ny skule blir etablert i tilknyting til kollektivknutepunkt på Straume/Bildøy i 2024.
 Avd Sund vert avvikla/selt når den nye skulen vert teken i bruk. 

Region Os/Fusa
 Det er ikkje planlagt større rehabilitering eller nybygg.
 PB vert auka til 30 (justering i forhold til TAF).

Region Sunnhordland
 Stord Vabakkjen vert rehabilitert og noko utvida i 2022.



 Rubbestadneset vgs og Fitjar vgs vert avvikla/selt når ny/rehabilitert skule på Stord opnar.

Region Kvinnherad
 Det er ikkje planlagt større rehabilitering eller nybygg.

Region Odda
 Det er ikkje planlagt større rehabilitering utover pågåande rehabilitering av yrkesfagbygget.
 ID-tilbodet vert lagt ned

Region Kvam
 Ny skule planlagt ferdigstilt i 2026. Ny skule i Kvam erstattar noverande 

undervisningslokale i Norheimsund og Øystese, og desse lokala vert avvikla.

Region Voss
 Hjeltnes vgs vert lagt ned, og tilbodet vert flytta til Voss vgs og Voss gymnas frå hausten 

2017.

Region Etne/Sveio
 Skuletilbodet i Etne vert samordna med tilbodet i Ølen i ein felles vidaregåande skule, 

lokalisert ved1 Ølen vgs, med Rogaland fylkeskommune som skuleeigar. Lokala i Tesdal 
vert ikkje selt så lenge dei vert nytta av Rogaland fylkeskommune.

3 Gjennomsnittleg årleg investeringsnivå innan opplæringssektoren er 500 mill. kr (2016 kroner, inkl. 
mva) som vist i tabell under:

Post Beløp

Større undervisningsutstyr (til skular i drift) 30 mill.

Skulebruksplan – planmidlar oppstart/utgreiingar 5 mill.

Rehabilitering og mindre ombyggingar/utvidingar 75 mill.

Investeringsprosjekt (nybygg, store rehabiliteringar) 390 mill.

Sum 500 mill.

4. Tidsplan og gjennomføring som vist i tabell under:

Tiltak
Skule Tiltak

Blir 
avvikla

Blir 
opna

Nye Voss gymnas Gjennomføring av vedtatt forprosjekt 2017

Tertnes vgs Gjennomføring av vedtatt programmering 2018

Bergen Katedralskole Gjennomføring av vedtatt forprosjekt 2018

1 Ved en inkurie ble orda «lokalisert ved» utelatt i vedtakspunktet , jf side 27. Dette er nå retta 
05.09.2016



Nye Åsane vgs Gjennomføring av vedteke programmering 2020

Odda vgs Gjeld rehabilitering av bygg for yrkesfag. Blir 
investeringsprosjekt frå 2017. 

2018

Etne vgs Kommunen overtar bygg i 2023. Bygg på Tesdal vert selt 2017 2017

Hjeltnes Usikker bruk. Ingen investering eller sal av bygg teke med 2017

Laksevåg vgs, A-bygget A-bygget kan seljast, men vinst av sal ikkje teke med då 
funksjonar må flyttast til B- bygget

2018

Austrheim vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2020

Lønborg vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2020

Olsvikåsen Held på bygget dersom SF og A-bygget ved Laksevåg blir lagt 
ned

Askøy vgs Delvis rehabilitering av 50 %. Utviding 20 % 2022

Langhaugen skole Nytt bygg for kroppsøving og musikk. 2022

Slåtthaug Delvis rehabilitering av 70 % av arealet 2023

Årstad vgs Innomhus rehabilitering av C-bygget. 2025

Fitjar Vert selt 2 år før nedlegging 2022

Rubbestadneset Vert selt 2 år før nedlegging 2022

Stord vgs, Vabakkjen Eksisterande verkstader vert rehabilitert og utvida. 
Klasseromsbygg ver t  delvis rehabilitert.

2022

Stord vgs, Saghaugen Avgrensa tiltak i samband med samanslåing 2022

Sotra vgs, Bildøy Vert selt 2 år før nedlegging 2024

Sotra vgs, Sund Vert selt 2 år før nedlegging 2024

Nye Sotra vgs Etablere ny skule i kollektivknutepunkt Straume/Bildøy 2024

Knarvik vgs, 
Kvernhusmyrane

Vert selt 2 år før nedlegging 2026

Knarvik vgs, Juvikstølen Tilbygg for å dekke utdanningsprogram som er på 
Kvernhusmyrane

2026

Norheimsund vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2026

Øystese gymnas Vert selt 2 år før nedlegging 2026

Nye Kvam vgs Ny skule 2026

Arna vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2027



Garnes vgs, Tunes Vert avvikla innan 2017 og vert selt 2017

Garnes vgs, 
Garneshøgda

Vert selt 2 år før nedlegging 2027

Nye Arna vgs Ny skule 2027

5. Skulebruksplanen skal rullerast kvart 4. år 

Saksprotokoll i Administrasjonsutvalet - 05.09.2016 

Roald Kvamme (A) sette fram slikt forslag til vedtak:

«Administrasjonsutvalet tar «Rullering av skulebruksplanen 2017-2030» til orientering.»

Kari L. Bjørnsvik (Unio) sette fram følgjande oversendingsforslag:

«Administrasjonsutvalet ber om at ein som hovudregel ikkje slår saman skular før om prosess 
kring samlokalisering er i gang.»

Røysting
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Bjørnsvik  sitt forslag vart oversendt til fylkesrådmannen på vegner av Administrasjonsutvalet utan
realitetsbehandling.

Vedtak

Administrasjonsutvalet tar «Rullering av skulebruksplanen 2017-2030» til orientering.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Tom Knudsen/Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:

1. Yrkesopplæringsnemnda slutter seg i hovedsak til de overordnede rammer for Skolebruksplanen 
2017 – 2030 (Kvalitet, desentralisert skolestruktur, god ressursutnyttelse, rehabilitere 
skolebygg/nybygg, frigjøre midler til investering, samt sammenheng mellom mellom 
yrkesfagenes antall elever og faktiske læreplasser.

2. Overordnet mener Yrkesopplæringsnemnda at planen har en riktig innretning med hensyn til å 
dimensjonere den videregående skolen opp mot det totale elevtallet i fylket.

3. Yrkesopplæringsnemnda er opptatt av at utdanningsprogram legges nærmest mulig det 
arbeidslivet skolen skal betjene og levere kvalifisert arbeidskraft til. Yrkesopplæringsnemnda vil i 
denne forbindelse bl.a. vise til høringsuttalelsen fra Anleggsgartnere.

Yrkesopplæringsnemnda mener det strider mot de overordnede prinsipper å legge VG1 og VG2 
for anlegsgartnerfaget til Voss, når de aller fleste bedrifter som tar imot lærlinger ligger i Stor-
Bergen. Dette vil også gjøre det vanskeligere å få til et samarbeid med det aktuelle arbeidslivet, 
bl.a. med hensyn til prosjekt til fordypning mv.

4. Yrkesopplæringsnemnda legger til grunn at arbeidslivets behov for lærlinger vil alltid, og av ulike 
årsaker være varierende. Det må derfor sikres en dynamikk i planens innretning, slik at tilbud 
smertefritt kan legges ned eller opprettes etter hvert som behovene i arbeidslivet skifter.

5. Yrkesopplæringsnemnda viser til at det oppgis at det ikke er innkommet uttalelse fra 
elektrofaget. Yrkesopplæringsnemnda vil i denne forbindelse vise til brev datert 22.2.2016 fra 
OKEL Bergen og Omegn, Nelfo og El & It.



6. I de tilfeller strukturelle behov medfører at tilbud flyttes til nye skoler, ber 
Yrkesopplæringsnemnda om at fylket etablerer en plan for å videreføre gode læremiljø og 
fagmetodikk, som også sikrer samarbeid med arbeidslivet.

7. Yrkesopplæringsnemnda viser til brev fra kunnskapsministeren til landets fylkesordførere datert 
07.06.2016 vedrørende arbeidet med å skaffe flere læreplasser. Yrkesopplæringsnemnda vil 
oppfordre fylkeskommunen til å videreføre «Aksjon Lærebedrift» i Hordaland i perioden 2017 -
2020.

Videre vil Yrkesopplæringsnemnda vise til sitt tidligere vedtak vedrørende at det skal inngås 
intensjonsavtaler mellom den enkelte skole og arbeidslivet om læreplasser som et viktig 
grunnlag for å opprette klasser
Yrkesopplæringsnemnda ber om at dette arbeidet intensiveres ved en enkelte skole og at det 
rapporteres på inngåtte intensjonsavtaler, fagretning og intensjon om antall lærlingeplasser.

Yrkesopplæringsnemnda mener intensjonsavtaler vil være vesentlig for å synliggjøre behovet for 
skoleplasser ved den enkelte skole, samt dimensjonering av skoleplasser, og vil intensivere det 
gode samarbeide med arbeidslivet.

Røysting:
Knudsen/Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Yrkesopplæringsnemnda støttar fylkesrådmannens innstilling med følgjande merknad:

1. Yrkesopplæringsnemnda slutter seg i hovedsak til de overordnede rammer for Skolebruksplanen 
2017 – 2030 (Kvalitet, desentralisert skolestruktur, god ressursutnyttelse, rehabilitere 
skolebygg/nybygg, frigjøre midler til investering, samt sammenheng mellom mellom yrkesfagenes 
antall elever og faktiske læreplasser.

2. Overordnet mener Yrkesopplæringsnemnda at planen har en riktig innretning med hensyn til å 
dimensjonere den videregående skolen opp mot det totale elevtallet i fylket.

3. Yrkesopplæringsnemnda er opptatt av at utdanningsprogram legges nærmest mulig det 
arbeidslivet skolen skal betjene og levere kvalifisert arbeidskraft til. Yrkesopplæringsnemnda vil i 
denne forbindelse bl.a. vise til høringsuttalelsen fra Anleggsgartnere.

Yrkesopplæringsnemnda mener det strider mot de overordnede prinsipper å legge VG1 og VG2 
for anlegsgartnerfaget til Voss, når de aller fleste bedrifter som tar imot lærlinger ligger i Stor-
Bergen. Dette vil også gjøre det vanskeligere å få til et samarbeid med det aktuelle arbeidslivet, 
bl.a. med hensyn til prosjekt til fordypning mv.

4. Yrkesopplæringsnemnda legger til grunn at arbeidslivets behov for lærlinger vil alltid, og av ulike 
årsaker være varierende. Det må derfor sikres en dynamikk i planens innretning, slik at tilbud 
smertefritt kan legges ned eller opprettes etter hvert som behovene i arbeidslivet skifter.

5. Yrkesopplæringsnemnda viser til at det oppgis at det ikke er innkommet uttalelse fra elektrofaget. 
Yrkesopplæringsnemnda vil i denne forbindelse vise til brev datert 22.2.2016 fra OKEL Bergen og 
Omegn, Nelfo og El & It.

6. I de tilfeller strukturelle behov medfører at tilbud flyttes til nye skoler, ber Yrkesopplærings-
nemnda om at fylket etablerer en plan for å videreføre gode læremiljø og fagmetodikk, som også 
sikrer samarbeid med arbeidslivet.

7. Yrkesopplæringsnemnda viser til brev fra kunnskapsministeren til landets fylkesordførere datert 
07.06.2016 vedrørende arbeidet med å skaffe flere læreplasser. Yrkesopplæringsnemnda vil 
oppfordre fylkeskommunen til å videreføre «Aksjon Lærebedrift» i Hordaland i perioden 2017 -
2020.

Videre vil Yrkesopplæringsnemnda vise til sitt tidligere vedtak vedrørende at det skal inngås 
intensjonsavtaler mellom den enkelte skole og arbeidslivet om læreplasser som et viktig grunnlag 
for å opprette klasser



Yrkesopplæringsnemnda ber om at dette arbeidet intensiveres ved en enkelte skole og at det 
rapporteres på inngåtte intensjonsavtaler, fagretning og intensjon om antall lærlingeplasser.

Yrkesopplæringsnemnda mener intensjonsavtaler vil være vesentlig for å synliggjøre behovet for 
skoleplasser ved den enkelte skole, samt dimensjonering av skoleplasser, og vil intensivere det 
gode samarbeide med arbeidslivet.

PS 32/16 Ymse

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Vedtak

Torbjørn Mjelstad informerer om årets formidling:

Det er nå  ca. 1600 som er formidla til læreplass, av disse er det 1199 som har ungdomsrett.

Det ble sendt ut 579 «meldekort» med svarfrist 26.08.2016

77 melde tilbake at de hadde fått læreplass
106 har ikkje svart og er dermed ute av formidling og alternative løp.
29 har takket nei til alt. Vg3 i faga Ikt, matros, motormann og CNC.
48 blir meldt direkte opp til prøve
26 har takket ja til Vg3 CNC, IKT, matro og motormann
187 har svart at de fortsatt ønsker læreplass /alt.vg3
14 har trukkt søknad om læreplass
35 meldte at de hadde fått skoleplass
57 svarte ikkje men har fått skoleplass

Det er oppretta alternativ  Vg3 sluttopplæring i skole:
IKT-servicefag v/Amalie Skram vgs
CNC – Osterøy vgs
Bilfaget lette kjøretøy – Slåtthaug
Matros/Motormann – Bergen Maritime /Statsråd Lehmkul
Elektro – Stord vgs. /Slåtthaug (OKEL)
Industrimekaniker/Plate – Askøy vgs. (Hop kompetanse)

Læreplasskurs i samarbeid med NAV, info møte 05/09 her var 71 invitert 22 møtte.

Det er inngått ein avtale saman med Handelshøyskolen BI  som inneber at BI skal forske på 
organiseringa av fag- og yrkesopplæringa i Hordaland. Prosjektet skal munne ut i konkrete endringstiltak.

Bakgrunnen for prosjektet er at Hordaland fylkeskommune ville knytte til seg eit forskingsmiljø som skal 
sjå på organiseringa av fag- og yrkesopplæringa i fylket. Andelen som gjennomfører yrkesfagleg 
utdanning er vesentleg lågare på yrkesfag enn på studieførebuande utdanningsprogram.

Bemanninga ved Fagopplæringskontoret :
Det er nå på plass tre leiare under Fagopplæringssjefen, desse har i tillegg til fag ansvar også 
personalansvar :

Anne-Sara Svendsen leiar bedrifts- og formidlingsgruppa, Signe Sætre leiar prøve- og 
dokumentasjonsgruppa. Ragnhild Ravna Skjærvik leiar avd. Stord.
Ein person har slutta på kontoret og fått nye oppgåver på HR-avd. med å ivareta dei fylkeskommunale 
lærlingane. Det er ikkje avklara erstatning for denne stillinga.

Yrkes-NM går av stabelen 17 til 20 oktober. Arrangementet er i rute, en oppleve litt utfordringar med å få 
med grunnskulen frå distrikta.


